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1. Godkännande av dagordning 

Den föreslagna dagordningen godkändes efter komplettering.  

 

2. Val av protokolljusterare 

Teresa Melin utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

3. Konstituering 

Till ordförande utsågs Louise Lindström 

Till vise ordförande utsågs Teresa Melin 

Monicka Zachari hälsades välkommen till rådet.  
 

4. Föregående protokoll 

Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2009-03-11 har justerats och sänts ut. 

 

5. Inför kommande nämndsammanträden  

 

Nämndens sammanträde den 23 april  

Föredragningslista för stadsdelsnämndens sammanträde delas ut.  

Siw Lideståhl redogjorde för punkterna. Bl.a. har nämnden att svara på en skrivelse 

från Lars Arell (s) om kvaliteten på vård- och omsorgsboenden. Bland 

beslutsärendena ingår den s.k. fleråringen för perioden 2010-2012. Viktigt med 

tillgänglighetsaspekten påpekar Monicka med tanke på punkten 8 ”Hälsingehöjden”. 

Mikael tar fram tidigare rådsrapport och nämndhandlingarna till rådet. Samt även för 

punkten 12 ny tunnelbanesträckning ”Karolinska grenen”. Tillgänglighet under 

byggnationstiden bör även tillföras denna punkt, anser rådet. Punkten 20, ekonomisk 

rapport: på förvaltningen prognostiseras ett mindre underskott om 600 tkr. Under 

punkterna om alkoholtillstånd anser rådet att det är viktigt att även väga in lokalens 

och uteserveringens tillgänglighet.  

 

 

Till kommande sammanträde den 6 maj: 

- Remiss från kommunstyrelsen om motion 2009:15 om åtgärdsplan för att göra 

Stadshuset tillgängligt för alla 

I en motion från Ylva Wahlström (MP) och Stefan Nilsson (MP) påpekas att åtgärder 

om att göra Stadshuset tillgängligt för alla vilka beslutades om i ett program från 

2002 ännu inte är genomförda. Därför vill man att en ny åtgärdsplan tas fram och att 

en utvärdering görs av den kompetens som fastighetskontoret har på området.  
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Rådet anser naturligtvis att Stadshusets tillgänglighet är viktig. Inte ens butiken är 

tillgänglig påpekar Louise. Både den visuella och taktila utformningen av 

handikappentrén kan förbättras väsentligt.  

 

- Remiss från socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden om förslag till 

förändringar i avgiftssystem inom stöd och service till personer med 

funktionsnedsättning 

Förändringarna som ska vara genomförda den 1 januari 2010 syftar till att anpassa 

avgiftssystemet så att staden följer lagstiftarens intentioner om likställighet. Personer 

under 65 år bör förbehållas ett högre minimibelopp och genom individuella tillägg, 

inte genom lägre avgifter. Insatserna ledsagning och avlösning enligt SoL föreslås 

dock vara fortsatt kostnadsfria. Totalt beräknas 80 personer beröras men man 

bedömer att handikappersättning från försäkringskassan till viss del bör kunna 

kompensera merkostnaden. Man ska kunna göra en individuell behovsprövning.  

 

Rådet anser att det är fel att blanda in bostadsbidrag och handikappersättning som den 

enskilde får på andra grunder. Materialet är svårtolkat och det är svårt att se 

konsekvenser även om grunden syns beaktansvärd. Likställighet finns i lagstiftningen 

och ska följas av kommunerna. Det är viktigt att med exempel tydliggöra 

konsekvenserna. Viktigt med tydliga generella regler så att resultatet inte blir utifrån 

hur väl man kan tala för sin sak.  

 

6. Funktionshinderombudsman 

Riitta-Leena Karlsson 

 

Rapporten för 2009 om verksamhetsåret 2008 är ännu ej godkänd i kommunstyrelsen. 

Riitta-Leena lämnar ett pappersexemplar av den ännu ej godkända rapporten.  

- Tillgänglighetsarbetet. Arbetet med utemiljöer ger synbara resultat. Samtliga 

nämnder och styrelser har här mycket att lära.  

- Arbetsmarknadsfrågor. Stadens jobbtorgsverksamhet riktar sig nu även till 

personer med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Kunskapen om den 

funktionsnedsättningen behöver dock förbättras.  

- Valfrihet och kvalitet är viktigt, men har man ingenting att välja mellan så 

råder inte valfrihet. Viktigt med utbyggnad av LSS-bostäder där resultatet nu 

ligger långt ifrån målet i budget.  

- Samarbete och samverkan. Ett vanligt problem är enskilda som faller mellan 

stolarna och hela tiden hänvisas till någon annan.  

Ett nytt handikappolitiskt program behöver utarbetas som måste innehålla 

uppföljningsbara kvalitetsmått för stadens mål. Skollokaler måste vara fysiskt 
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tillgängliga. En inventering av skollokaler behövs. Kvaliteten i korttidstillsyn 

enligt LSS (från 12 års ålder) brister stort.  

 

 

7. Anmälan av inkomna handlingar  

 Kommunstyrelsens handikappråds protokoll nr 3 2009 

Anmäldes. 

 Fritidsplats för C.M. – bordläggs.  

 

8. Övriga frågor 

Hemsidan och  namnlista för handikapprådet ska uppdateras. 

 

Viktigt att Monicka får ärenden på tillgängligt media. En stående punkt ska finnas i 

protokollet som visar om så skett. Vid dagens sammanträde förekom material som ej 

var tillgängligt för Monicka.  

 

Monicka påpekar att staden bör se över hur det faktum att taktila ledstråk leder in i 

cykelställ.  

 

Monicka påpekar att förvaltningshuset ska ha intentionen att personer med 

funktionshinder ska kunna arbeta här och önskar därför veta hur lokalerna är ordnade. 

Önskan om att lokalansvarig bjuds in till rådet. Anvisningar gällande tillgänglig 

inpassering i förvaltningshuset Tulegatan 13 från 2009-01-07 distribueras åter till 

rådet.  

 

Louise ber Mikael distribuera blankett för Anmälan av ej undanröjda hinder, 

 

Frimärken om och med blindskrift kommer under våren. 

 

 

9. Tid för nästa sammanträde 

Nästa sammanträde då presidiet deltar äger rum den 6 maj kl. 14.30-16.00. Förmöte 

från 13.30. 

 

Vid protokollet 

 

 

Mikael Josephson 

sekreterare i rådet 


